
Generalforsamling 2025 
DCH Næstved  
 

 

Dato: Torsdag d. 30. januar 2025   

Dirigent: Torben S. valgt til dirigent.  Referent: Louise S.  

Stemmetæller: Anja H. og Marianne B.    

Fremmødt:  Anja H, Anne A, Bent B, Charlotte P, Christian T, Gitte E, Gitte H, Hanne R, Hans D, 
Heidie S, Jonna F, Lisbeth R, Lissi N, Lone J, Marianne F, Marianne H, Marianne B, 
Pernille H, Rune M, Thomas P, Tikkie H, Torben S, Ulla G. Pia B, Anne W.  

Bestyrelsen: Minna K, Christian M, Ernst H, Andreas S, Louise S, Tanja S, Pia H. 

Antal stemmeberettigede:  32 

Mødereferat 

Beretning ved formanden:    

Minna beretter som året der gik. Herunder alle de aktiviteter, der er foregået i det forgange år samt de nye og 
spændende aktiviteter der er planlagt i 2025.  

Året 2024 slutter med 134 medlemmer.  

Beretningen godtages af generalforsamlingen.  

 

Regnskab ved kasseren:    

Se link i mødeindkaldelse, herunder eller på hjemmeside: 
https://dch-naestved.dk/cms/ClubDcHNaestved/ClubImages/Regnskab2024.pdf 

 

Ernst fremlægger regnskabet:  

 

Indtægt på i alt 628.159 kr. i 2024 

Udgifter på i alt 621.697 kr. i 2024  

Overskud på i alt 6.461 kr. i 2024  

 

Kommentar fra revisor Gitte: Regnskabet er ikke fundet i orden, som beskrevet nederst i regnskabet.  

- Revisorernes kommentarer til regnskabet går på 19 manglende bilag i regnskabet. Nye arbejdsgange og 
tiltag i klubben har kompliceret regnskabet ift. bilag. Der laves i bestyrelsen en strategi for fremtidig 
håndtering af bilag for at sikre korrekt håndtering. 

 

Ønske fra medlem om at opdele sportsgrene i klubben ift. fx stævne indtægter og udgifter, så de ikke står samlet 
mhp. øget gennemsigtighed.  

 

Kommentar fra medlem: Egenkapital primo 2023 og 2024 stemmer ikke overens.  

- Dette skyldes skift i regnskabsprogram fra 2023 til i 2024. Kassereren har været i kontakt med Klubmodul 
flere gange omkring dette og det kan ikke ændres når man opstarter regnskab i Klubmodul.  

 

https://dch-naestved.dk/cms/ClubDcHNaestved/ClubImages/Regnskab2024.pdf
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Kommentar fra revisor Gitte: mobilepay besværliggør kasserer arbejdet og der ønskes at der i bestyrelsen tages 
stilling til om brugen af mobilepay er hensigtsmæssig fremadrettet.  

- For at sikre transparens er der oprettet en Mobilepay Box i klubben for at det kan blive en del af klubbens 
regnskab.  

 

Kommentar fra medlem: ønsker øget gennemsigtighed og overskuelighed i regnskabet, så det giver et tydeligere og 
lettere overblik bl.a. ift. øget opdeling i sportsgrenene.  

 

Ønske fra medlemmer om at bestyrelsen finder den bedst mulige løsning ift. at lette opgaven i kassere posten mhp. 
at fastholde fremtidig kassere i kassereposten.  

 

Spørgsmål fra medlem til hvordan lands forholder sig til tal der to år i træk er kommentarer til regnskabet i foreningen. 

- Referat m.m. er sendt til lands- og kreds, der er ikke modtaget kommentarer tilbage. Ej heller har der været 
kommentarer fra banken.  

 

Regnskabet godkendes af generalforsamlingen med forbehold for at der i bestyrelsen arbejdes på og findes en 
løsning på korrekt og fyldestgørende håndtering af bilag fremadrettet.  

 

    

Kontingent 2025, bestyrelsen foreslår ændring/stigning af træningsgebyr 

Bestyrelsen foreslår at differentiere på træningsgebyret, så det bliver dyrere at gå til agility. Prisen foreslås hævet 
med 175 kr. årligt, så det kommer til at koste 500 kr. om året at gå til agility.  

 

Aktuelle priser: 

- Grundkontingent: 850 kr.  
- Træningsgebyr: 325 kr.  
- Samlet ved indmeldelse: 1175 kr.  

 

Forslag til nye priser: 

- Grundkontingent: 850 kr.  
- Træningsgebyr: 325 kr.  
- Træningsgebyr agility: 500 kr.  
- Samlet ved indmeldelse: 1175 kr.  
- Samlet ved indmeldelse til agility: 1350 kr.  

 

Grunden til at der er foreslås at differentiere på træningsgebyr for agility kontra øvrige hold skyldes den øgede udgift 
på indkøb og vedligehold af redskaber og træningsplads. Vi brugte fx i 2024 75.000 kr. på forbedring af agilitybanen.  

 Derudover er udgiften til uddannelse af agility instruktører dyrere ift. øvrige uddannelser.  

 

Medlemmer kommenterer:  

- Ser det som en stor stigning i pris. Der er gjort et stort arbejde i at skabe en fælles klub, netop så der ikke 
laves forskel på sportsgrene. Forslag om at dele udgiften ud på alle medlemmer for at signalere at vi er én 
fælles klub, så der ikke er forskel på sportsgrenene.  

- Derudover kommenteres på at agility stævner er den største indtægt for klubben.  
- Ønske om gennemsigtighed ift. præcisering i hvad der skal bruges penge på/hvad skal der spares op til.  
- Kommentar til at differentiering af træningsgebyr er ok ift. priser i andre klubber/tilbud.  
- Forslag om at alle medlemmer stiger 100 kr. i træningsgebyr i stedet for at differentiere mellem 

sportsgrenene.  
- Af regnskabet fremgår et overskud på ca. 53.000 kr. på agility i 2024, derfor forslag om at trække 

prisstigningsforslaget tilbage.  
- Ønske om at der kommer styr på regnskabet forinden der justeres på kontingent og træningsgebyr.  
- Forslag om at træningsgebyr stiger til 400 kr. for alle.  
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Bestyrelsen trækker fremlagte forslag tilbage og foreslår i stedet at træningsgebyret stiger til 400 kr. årligt for alle 
medlemmer dvs. en stigning på 75 kr. eller ingen stigning med virkning efter generalforsamlingen.  

o 6 stemmer imod stigning af træningsgebyr.  
o 26 stemmer for stigning af træningsgebyr til 400 kr. årligt for alle medlemmer. Forslaget er vedtaget 

d.d. 

Kommentarer til ovenstående vedtagende forslag: 

- Medlem kommenterer på at man ikke må ændre på forslag til andet forslag på generalforsamlingen, når det 
ikke fremgår af dagsordenen.  

- Bestyrelsen undersøger med sekretariatet i DCH om ovenstående kan vedtages på de givne vilkår og melder 
tilbage til medlemmerne ifm. næste bestyrelsesmøde om det d.d. vedtagne forslag kan vedtages eller det 
bortfalder. Generalforsamlingen er enig i dette.  

 

    

Indkomne forslag  

- Ændringsforslag til vedtægter 2025:  
https://dch-naestved.dk/cms/ClubDcHNaestved/ClubImages/Vedtægtsændringer2025.pdf  

o Punkt 4.1 vedtages af generalforsamlingen  
o Punkt 6.1 vedtages af generalforsamlingen 
o Punkt 6.2  

▪ Forslag om at ændre ordlyd til følgende: ”… så vidt muligt sidste torsdag i januar måned” 
▪ Forslag om at punkt 6.2 udgår. Der henvises i stedet til brug af punkt 6.1.  
▪ Punkt 6.2 udgår – dette er vedtaget af generalforsamlingen.  

o Punkt 6.3  
▪ Kommentar fra medlem: det anses uhensigtsmæssigt at specificere særlig dag og ugedag 

for generalforsamling i foreningsregi.  
▪ Punkt 6.3 ændres til punkt 6.2 (grundet at punktet udgår) – dette er vedtaget af 

generalforsamlingen  
o Punkt 6.7  

▪ Forslag om at ”før generalforsamlingen” udgår fra den foreslåede sætning – dette er 
vedtaget af generalforsamlingen 

o Punkt 6.8 vedtages af generalforsamlingen 
o Punkt 8.6  

▪ Undring over forslag, da der af årskalenderen foregår rigeligt med arrangementer i klubben. 
Der ønskes ikke yderligere arrangementer.  

▪ Bestyrelsen kommenterer og har ansvar for at drive foreningen, der ønskes derfor åbenhed 
og mulighed for at medlemmer også kan byde ind på afholdelse af arrangementer, så det 
ikke kun er bestyrelsesmedlemmer der kan afholde arrangementer. Det giver plads til at 
flere har mulighed for at byde ind på afholdelse.  

▪ I andre foreninger har man aktivitetsudvalg i stedet, dette forslås som mulighed i DCH 
Næstved.  

▪ Medlem mener ikke at den nuværende formulering forhindrer medlemmer i at 
arrangere/afvikle stævner, arrangementer m.m., dog fremgår det tydeligt at ansvaret for 
afholdelsen ligger hos bestyrelsen, men afvikling godt kan varetages af medlemmer.  

▪ Punkt 8.6 vedtages ikke af generalforsamlingen, det nuværende punkt 8.6 består.  
 

    

Valg ved afstemning  

Bestyrelsesmedlemmer: 

- Kasserer Ernst Holmgren. Ønsker ikke genvalg.  
o Bestyrelsen foreslår Pia H.  
o Pia H. er valgt  

- Bestyrelsesmedlem og Sekretær Louise Sørensen. Modtager genvalg  
o Louise S er valgt  

- Bestyrelsesmedlem Andreas Fink Simonsen, Modtager genvalg 
o Andreas er valgt  

Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen: 

- 1. suppleant: Tanja S modtager genvalg – Tanja S er valgt   
- 2. suppleant: Pia H modtager ikke genvalg  

o Ernst melder sig – Ernst er valgt   

https://dch-naestved.dk/cms/ClubDcHNaestved/ClubImages/Vedtægtsændringer2025.pdf
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Valg af revisorer: 

- Torben Sønderstgaard, modtager genvalg  
o Torben er valgt  

- Gitte Enggaard, ønsker ikke genvalg 
o Bestyrelsen har ikke noget forslag 
o Jonna melder sig – Jonna er valgt  

- Revisor suppleant Ulla Grum, modtager genvalg 
o Ulla er valgt  

 

    

Eventuelt 

 


